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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 
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Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej 
(nr 301) 
21 października 2014 r. 
Komisje: Finansów Publicznych oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki Regio-
nalnej, obradujące pod przewodnictwem posła Piotra Zgorzelskiego (PSL), 
przewodniczącego Komisji Samorządu Terytorialnego i Polityki Regionalnej, roz-
patrzyły: 

– sprawozdanie podkomisji nadzwyczajnej o poselskim projekcie ustawy 
o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego oraz 
ustawy o finansach publicznych (druk nr 2667) oraz o rządowym projekcie 
ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego 
(druk nr 2668). 

W posiedzeniu udział wzięli: Hanna Majszczyk podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów wraz 
ze współpracownikami, Marek Miesztalski skarbnik województwa mazowieckiego oraz Rafał Szcze-
pański przewodniczący Komitetu Inicjatywy Ustawodawczej „STOP Janosikowe”. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ksenia Angierman-Kozielska, Sławomir 
Jakubczak, Anna Jasieńska, Dariusz Myrcha i Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekreta-
riatów Komisji w Biurze Komisji Sejmowych oraz Wojciech Białończyk, Łukasz Kasiak i Adam 
Niewęgłowski – legislatorzy z Biura Legislacyjnego. 
Przewodniczący poseł Piotr Zgorzelski (PSL):

Szanowni państwo, proszę o zajmowanie miejsc. W imieniu pani przewodniczącej Kry-
styny Skowrońskiej oraz swoim własnym witam bardzo serdecznie, otwierając wspólne 
posiedzenie Komisji Finansów Publicznych oraz Samorządu Terytorialnego i Polityki 
Regionalnej. 
Witam bardzo serdecznie panie  i panów posłów, przybyłych gości w osobach pani 

minister Hanny Majszczyk z osobami  towarzyszącymi, przedstawicieli województwa 
mazowieckiego, póki co w osobie pana skarbnika województwa, i pozostałych gości. 
Porządek dzienny naszego posiedzenia przewiduje rozpatrzenie sprawozdania pod-

komisji nadzwyczajnej o poselskim projekcie ustawy o zmianie ustawy o dochodach jed-
nostek samorządu terytorialnego oraz ustawy o finansach publicznych (druk nr 2667) 
oraz o rządowym projekcie ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego (druk nr 2668). Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, stwierdzę, że Komisje przy-
jęły zaproponowany porządek. Sprzeciwu nie słyszę. 
Prosimy zatem panią poseł Ligię Krajewską, sprawozdawcę, o przedstawienie spra-

wozdania. 

Poseł Ligia Krajewska (PO):
Dziękuję bardzo. Szanowni państwo przewodniczący, szanowni państwo posłanki i posło-
wie, mam przyjemność złożyć sprawozdanie podkomisji nadzwyczajnej do spraw rozpa-
trzenia na posiedzeniach w dniach 28 sierpnia, 3 września oraz 20 października 2014 r. 
poselskiego projektu ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu tery-
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torialnego oraz ustawy o finansach publicznych (druk nr 2667) oraz o rządowym pro-
jekcie ustawy o zmianie ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego (druk 
nr 2668). Przedstawiam w załączeniu projekt ustawy. 
Chciałabym powiedzieć, że podkomisja przyjęła procedowanie projektu rządowego. 

Zgłoszono poprawki do art. 1 pkt 9, do ust. 1 i 2 do ust. 4 pkt 6 oraz do art. 2. Pozwolę 
sobie tylko w skrócie powiedzieć, czego one ogólnie dotyczą. Proponowane zmiany prze-
widują zmniejszenie wysokości wpłat województw do budżetu państwa poprzez obniże-
nie nadwyżek dochodów podatkowych przeznaczonych na wpłaty. W wyniku zapropono-
wanych zmian żadne województwo nie straci, gdyż przewiduje się zwiększenie środków 
przeznaczonych na dotacje celowe dla województw ze 150.000 tys. zł do 268.000 tys. zł. 
Ponadto rozszerzony zostanie katalog zadań realizowanych na drogach wojewódzkich, 
które będą dofinansowywane z budżetu państwa w formie dotacji celowej w celu uela-
stycznienia możliwości wykorzystania tej kwoty. Zgodnie z proponowaną zmianą, dota-
cje będą mogły być przeznaczone nie tylko na dofinansowanie remontów, utrzymanie, 
ochronę  i zarządzanie drogami wojewódzkimi, ale  również na zadania  inwestycyjne: 
budowę, przebudowę dróg wojewódzkich. W celu zabezpieczenia środków na dotacje dla 
województw rezerwa przewidywana w projekcie ustawy budżetowej na 2015 r. (pozycja 
54) zostanie zwiększona o 118.000 tys. zł środkami przeniesionymi z rezerwy celowej 
na przeciwdziałanie i usuwanie skutków klęsk żywiołowych, w tym kontynuację dzia-
łań wynikających z uchwały uchylającej program ochrony przed powodzią. Przewiduje 
się również, że rozwiązania zawarte w projekcie ustawy będą obowiązywały wyłącznie 
w 2015 r. Pozostałe zmiany są konsekwencją wyodrębnienia w art. 2 dotychczasowej tre-
ści ujętej w art. 70d. 
Warto jeszcze powiedzieć, że oznaczenia dotychczasowych artykułów w ustawie były 

od 2 do 4. Zostają one zmienione na art. 4 i 5. I to jest wszystko w sprawie poprawek. 
Dziękuję pięknie. 

Przewodniczący poseł Piotr Zgorzelski (PSL):
Dziękuję bardzo. Czy w kwestii sprawozdania przedstawionego przez panią poseł Ligię 
Krajewską są jakieś uwagi? Czy ktoś chciałby zabrać głos? Pan poseł Łapiński. 

Poseł Marek Łapiński (PO):
Panie przewodniczący, krótkie pytanie. Czy wszystkie województwa będą mogły korzy-
stać z dotacji celowych na inwestycje i remonty na drogach wojewódzkich? 

Przewodniczący poseł Piotr Zgorzelski (PSL):
Proszę panią minister. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Hanna Majszczyk:
Z wyjątkiem dwóch, które są płatnikami subwencji regionalnej, czyli z wyjątkiem woje-
wództwa dolnośląskiego i mazowieckiego. 

Przewodniczący poseł Piotr Zgorzelski (PSL):
Dziękuję bardzo. Jeżeli nie ma więcej pytań, to proponuję następującą formułę. Jeżeli nie 
usłyszę sprzeciwu, stwierdzę, że Komisje przyjęły sprawozdanie. Sprzeciwu nie słyszę. 
Stwierdzam, ze Komisje przyjęły sprawozdanie podkomisji. 
Jednocześnie proponuję, aby posłem sprawozdawcą była nadal pani poseł Ligia Kra-

jewska. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu, stwierdzę, że Komisje przyjęły kandydaturę pani 
poseł Ligii Krajewskiej. Tak, pani poseł? 

Poseł Ligia Krajewska (PO):
Wyrażam zgodę. 

Przewodniczący poseł Piotr Zgorzelski (PSL):
W takim razie serdecznie dziękuję. Zamykam nasze posiedzenie. 


